
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri

Til: Fødevareministeren

Dato: 9. oktober 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FLF alm. del

Spørgsmål 13
Det er fra flere sider bl.a. i forbindelse med faktahøringen om vandplanerne
og igen på miljøministeriets konference om vandplaner d. 28. september 2012
blevet fremhævet, at træer i randzonerne vil have en lang række positive ef-
fekter. Det kan f.eks. reducere erosion og dermed tabet af fosfor, det kan ska-
be bedre vilkår for vildt, det kan skabe skygge i vandløbet, som forbedrer le-
vevilkårene for fisk og smådyr og det kan skabe mere alsidige levesteder i
vandløbet i form af f.eks. skjul. Vil ministeren sikre mulighed for, at der frem-
adrettet kan etableres træer i randzonen og på den måde udnytte alle de posi-
tive synergier det vil have for miljø, natur og klima, og hvis ikke kan ministeren
så oplyse, hvilke overvejelser der ligger til grund for, at der ikke må plantes
træer i randzonerne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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